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Oni bi, kao nest\1, i· ' 

da investiraju, ami im, kao 
nesto, (ne) nudimo.... 
M

jesecima i danima bombardirani smo jadikovkama zvanicnika, biznis
mena, raznoraznih eksperata i medija kako nas, eto, ozbiljne investicije 
i investitori zaobilaze (godinama). I nekako svi, kao uzgred, spomenu 
kako, eto, investicije odose komsijama, a mi opet ostajemo na sadaki 

(naravno, rijetko se iIi nikako ne spomene ulozeni rad ddave i njenih insti
tucija u smislu promptnog donosenja zakona koji ee stvoriti ono 8tO se zove 
povoljniji privredni ambijent za investitore). 
Nedavno sam razgovarala sa osobom koja je imala priliku prisustvovati sas
tanku sa onima koje mediji zovu "potencijalnim investitorima". Detalj toga 
razgovora koji mi se urezao u sjeeanje bilo je pitanje "potencijalnog investi
tora" jednom clanu bh. delegacije kada se moze napraviti studija izvodljivosti 
za proiekat koji nudi BiH i njegovo neskriveno odusevljenje kada mu je 
odgovoreno da studija vee postoji. Da se razumijemo, radi se 0 investitorima 
o Cijim ulaganjima mjerenim stotinama miliona (petro)dolara slusamo vee 
decenijama???? 
Drugi detalj je priznanje Clana bh. delegacije sa poprilicnim iskustvom u ovim 
poslovima da se u posljednjih godinu i po dana uradilo vise konkretnih stvari 
sa ovim "potencijalnim investitorima" nego u prethodnih 20 godina???? 
Dakle, kada poslovicnoj aljkavosti i lijenosti dodate zakonski okvir koji imamo, 
sveprisutnu bahatosl, u medijima i svekolikim narodnim masama uvrijezeno 
misljenje da su strani vlasnici firmi izrabljivaCi, robovlasnici (jer tjeraju ljude da 
rade "punih" osam sari, imaju razraden sistem nagradivanja i kaznjavanja itd.), 
inspekcija koje sa naroCitim apetitom pohode njihove pogone, sudova koji po tri 
godine ne upisuju vlasnistvo - ne treba cuditi Cinjenica sto je nivo investicija u 
BiH posljednjih nekoliko godina u'slobodnom padu. 
U najkraeem, dozvolite da parafraziram onog vojnika JNA pocetkom dese
todnevnog rata u Sloveniji, "oni bi, kao neSto, da investiraju, a mi im, kao 
nesto, (ne) damo ..." . 

p.s. Ovih dana nas bombardiraju najavama da ova; iii onaj "najbogatiji" in
vestitor na svijetu dolazi na Sarajevo Business Forum. Dobrodosli, ali bih um
jesto sture najave da Ijudi dolaze i koliko novaca imaju jako voljela procitati 
i koje eemo projekte ponuditi npr. vlasniku Manchester Citya. m 
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